

WUF9 kagum kesejahteraan bandar Malaysia

Delegasi Forum Bandar Sedunia Kesembilan (WUF9) didedahkan kepada konsep kesejahteraan bandar dan proses urbanisasi di Malaysia menerusi lawatan teknikal dengan program berbeza mengikut pilihan peserta.

Lawatan ini hasil pembabitkan Malaysia dengan pelbagai pihak berkepentingan bandar, selaras dengan tema forum 'Bandar 2030, Bandar Untuk Semua: Melaksanakan Agenda Bandar Baharu'.

Lawatan itu dianjurkan pada 10 dan 11 Februari lalu, membabitkan 759 perwakilan serta 19 lokasi terpilih mengikut tema ditetapkan.



Agenda 1: Perusahaan Sosial

Malaysia mengambil langkah proaktif membina infrastruktur kukuh untuk keusahawanan Malaysia dalam landskap global. Pembangunan ekosistem keusahawanan yang mantap dan mampan, pemacu ekonomi utama untuk negarak terus berdaya saing.

Lawatan disusun ke Café Youth Dignity di Sentul, projek taman herba di Projek Perumahan Rakyat (PPR) Permai dan WUF9 Village di Medan Pasar.

Di PPR Raya Permai, perwakilan meninjau kebun komuniti dan diperkenalkan aktiviti pemantauan sungai. Sementara itu, WUF9 Village adalah usaha sama oleh Urbanice Malaysia, Dewan Bandaraya Kuala Lumpur (DBKL) dan Think City Sdn Bhd iaitu organisasi pembangunan semula masyarakat yang fokus di bawah Khazanah Nasional Bhd.



Agenda 2: Penyelesaian dan Inovasi Bandar

Bandaraya Malaysia berada di barisan hadapan dalam berdepan cabaran negara sebagai peluang untuk menambah holistik ke arah kualiti kehidupan bandar.

Delegasi dibawa ke Bandar Sunway yang dibangunkan oleh Sunway Group dan melawat Sunway South Quay, Universiti Sunway, Canopy Walk serta Sunway Pyramid.

Mereka juga melawat Projek Loji Rawatan Kumbahan Pantai 2 oleh Indah Water Konsortium Sdn Bhd, projek di bawah Rancangan Malaysia Ke-10 untuk menaik taraf kapasiti rawatan kumbahan dan tapak 'River of Life', yang bertujuan mengubah sungai Gombak dan Klang.



Agenda 3: Pembangunan Bandar Baharu

Perbandaran yang menawarkan akses kepada cara hidup dan peluang baharu serta penyelesaian berdaya maju kepada keperluan populasi dan persekitaran yang semakin meningkat dalam kesulitan.

Lawatan dianjurkan ke pusat pentadbiran persekutuan, Putrajaya dan hab teknologi global, Cyberjaya.

Di Putrajaya, perwakilan melawat Putrajaya Wetland Park dan diberi taklimat oleh Perbadanan Putrajaya mengenai perancangan bandar dan pembangunan. Taklimat merangkumi aspek pembangunan komersial dan potensi pelaburan di Putrajaya.

Di Cyberjaya, perwakilan diberi taklimat mengenai inisiatif Cyberview dan usaha lain untuk menggalakkan pertumbuhan pesat kawasan itu oleh pemaju induk Cyberjaya, Setia Haruman Sdn Bhd dan Pusat Inovasi & Kreativiti Global Malaysia (MaGIC).



Agenda 4: Penjana Bandar

Penjana semula bandar adalah pengubahsuaian kawasan yang kurang atau tidak digunakan di bandar dan membuat mereka hidup dengan kegiatan daripada masyarakat setempat dengan cara yang mampan. Penjana semula bandar sudah dikira sebagai salah satu mekanisme perancangan bandar di bandar Malaysia terutama, untuk kawasan perumahan usang dan merosakkan, projek terbengkalai dan kawasan komersial lama.

Lawatan diadakan di Sentul East & West dan diberikan taklimat mengenai YTL Land & Development Bhd, Pusat Bandar Bukit Bintang, yang dibangunkan oleh Uda Holdings Bhd serta KL Sentral, untuk memperkenalkan sistem kereta api Mass Rapid Transit.



Agenda 5: Perumahan Bandar

Pertumbuhan sektor perumahan Malaysia berubah berasas tiga desakan; penduduk yang semakin meningkat, kadar pembandaran yang tinggi dan ekonomi semakin meningkat. Dalam konteks khusus Malaysia, dasar perumahan sudah berkembang sejak beberapa tahun menerusi bilangan rancangan pembangunan negara.

Perwakilan diperkenalkan ke Pusat Transit Gelandangan Kuala Lumpur, Residensi Kerinchi dan PPR Seri Alam bagi mengetahui lebih lanjut mengenai inisiatif di bawah program ini.



Agenda 6: Hijau Bandar

Malaysia mempunyai visi untuk mencapai status 'Taman Negara' menjelang 2020. Sejarang dengan itu, kita perlu mencari jalan untuk memastikan pembangunan seimbang dan integriti ekologi kita dipelihara pada masa yang sama.

Lawatan dianjurkan ke Institut Penyelidikan Perhutanan Malaysia (FRIM) dan Taman Botani Perdana.